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RW-0052/2/2009 

Protokoł Nr XXIX/2009                                                                                     
sesji Rady Gminy Potęgowo                                                                         

z dnia 26 lutego 2009r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00, zakończyła o godz. 12.15.   W sesji udział wzięło 
udział 15 radnych na  skład 15 radnych, sołtysi, Wójt, pracownicy Urzędu Gminy oraz 
zaproszeni goście, zgodnie z załączonymi listami obecności. 
(Załącznik nr 1 – lista obecności radnych, 
załącznik nr 2 – lista obecności sołtysów, 
załącznik nr 3 – lista obecności zaproszonych gości). 
Porządek obrad sesji: 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

II. Obrady: 

1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

2. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 

3. Sprawozdanie dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury z działalności w 2008 
roku. 

4. Sprawozdanie kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z 
działalności w 2008 roku. 

5. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009 rok, 
2) w sprawie wyraŜenia woli nabycia nieruchomości zabudowanej budynkiem 

czynnej ciepłowni wraz z infrastrukturą w Potęgowie, 
3) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Malczkowo na lata 

2009 – 2016. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 

III.  Zakończenie: 

1. Wolne wnioski i informacje. 
2. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.I. Sprawy regulaminowe. 

1) Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXIX sesji V kadencji, powitał radnych,   
sołtysów, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Gminy. 

2) Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, a tym samym 
prawomocność obrad sesji. 
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3) Przewodniczący Rady przedstawił protokoł z poprzedniej sesji, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 

4) Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami o sesji oraz zaproponował zmianę polegającą na dopisaniu w części 
drugiej punkcie piątym podpunktów: 

 4) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów połoŜonych na zachód 
od miejscowości Potęgowo w gminie Potęgowo, 

 5) w sprawie zaniechania przejęcia od Powiatu Słupskiego obowiązku 
prowadzenia szkoły ponadgimnazjalnej, 

 6) uchylającą Uchwałę Nr XXXVII/229/2005 w sprawie wyraŜenia woli 
przejęcia od Powiatu Słupskiego obowiązku prowadzenia Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych. 

 Za przyjęciem zmian do porządku obrad głosowali wszyscy radni. 

 

Ad.II. Obrady. 

1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji udzielali: 

     1) E.Ulanowska  – na wniosek G.Pokuć w sprawie wystąpienia do Zarządu Dróg 
Powiatowych w Słupsku o „połatanie” poboczy przy drodze powiatowej na 
odcinku od CPN do miejscowości Potęgowo – wniosek skierowano do Zarządu 
Dróg Powiatowych, ale nie uzyskaliśmy jeszcze odpowiedzi.   

           - na wniosek Z.Szewczyka w sprawie wyremontowania drogi 
powiatowej Runowo – śychlin (zarówno odcinka remontowanego wcześniej jak i 
tego nieremontowanego) – wniosek skierowano do Zarządu Dróg Powiatowych, 
ale nie uzyskaliśmy jeszcze odpowiedzi. 

           - na wniosek M.Medyńskiej w sprawie namalowania linii ciągłych 
pod wiaduktem oddzielających od siebie oba pasy ruchu oraz zamiany znaku 3,5 
m na 4,0 m - wniosek skierowano do Zarządu Dróg Powiatowych, ale nie 
uzyskaliśmy jeszcze odpowiedzi. 

2) dyr. ZUP - na wniosek D.Ruty w sprawie zlikwidowania wyrw na drodze 
dojazdowej do m. Warcimino – wszystkie drogi gminne wymagają remontów, ale 
naprawianie ich przy takiej pogodzie nie ma sensu. Jeśli chodzi o drogę do 
Warcimina, to sam zjazd z drogi asfaltowej utwardzimy płytami drogowymi. 

   - na wniosek M.Broniszewskiego w sprawie podłączenia budynków 
w Nowej Dąbrowie do najbliŜszej oczyszczalni ścieków – najbliŜsza oczyszczalnia 
ścieków znajduje się w Łupawie. Podłączenie do niej budynków z Nowej 
Dąbrowy jest inwestycją, o której rozpoczęciu nie decyduje Zakład Usług 
Publicznych tylko Rada Gminy. 
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   - na wniosek M.Broniszewskiego w sprawie poszerzenia drogi w 
Nowej Dąbrowie, zgodnie  z wcześniejszymi obietnicami – kiedy polepszą się 
warunki atmosferyczne jeszcze raz spotkamy się na tej drodze. Jeśli poszerzenie 
drogi nie będzie się wiązało z wycinką drzew to zastanowimy się i podejmiemy 
decyzję. 

2. Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 

(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Wójt zwrócił się z apelem do sołtysów o zgłaszanie terminów i tematów zebrań 
wiejskich. Zebrania będą się odbywały wyłącznie na wnioski sołtysów. 
 

3. Sprawozdanie dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury z działalności w 2008 
roku. 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Potęgowie p. Joanna Basiak przedstawiła 
informację z działalności Ośrodka w 2008 roku. 
(Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
Wójt- pani dyrektor bardzo ładnie przedstawiła zrealizowany w 2008 roku program 
Gminnego Ośrodka Kultury. Korzystając z okazji chciałbym powiedzieć parę słów o 
Kole Gospodyń Wiejskich w Łupawie. Koło ma nazwę taką jaką ma, ale jest to 
symbioza wielu organizacji – KGW, OSP, rady sołeckiej i sołtysa sołectwa Łupawa. 
Dzięki tej współpracy oraz sponsorom wyremontowano pomieszczenia remizy OSP, 
w których organizowane są imprezy i zabawy. Działalność ta przynosi  pewne 
dochody, dzięki którym moŜna organizować kolejne imprezy. 
Pani dyrektor wspomniała o współzawodnictwie Kół Gospodyń Wiejskich. Wyjazd 
na zawody powiatowe nie jest prosty, poniewaŜ trzeba wspólnie nauczyć się śpiewać, 
przygotować skecz, okazjonalny stół czy stroje.  
Na ostatniej sesji wspominałem o małym zainteresowaniu sołectw w imprezach 
gminnych. Koło z Łupawy od 3 lat systematycznie uczestniczy w tych imprezach 
biorąc udział w konkursach i wystawiając swoje stoisko z potrawami.  
KGW brało równieŜ udział w targach ogrodniczych w Strzelinie, gdzie bardzo ładnie 
się zaprezentowało. 
Przewodniczący Rady- ostatnio byłem w Łupawie i muszę potwierdzić to, co mówi 
Wójt. Remiza jest wyremontowana i wysprzątana, samochody straŜackie 
przygotowane do akcji. Tylko komendant OSP narzeka na niewielką ilość wyjazdów 
do akcji. 
 

4. Sprawozdanie kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z 
działalności w 2008 roku. 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Potęgowie p. Anna Basarab 
przedstawiła informację z działalności w 2008 roku. 
(Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 
5. Podjęcie uchwał: 

Przewodniczący Rady- przed przystąpieniem do podjęcia uchwał poinformuję tylko, 
Ŝe przed sesją odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady, na którym pozytywnie 
zaopiniowano wszystkie projekty uchwał. 
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1)Skarbnik Gminy omówił  projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009 
rok. 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji wspólnej do projektu 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr XXIX/206/2009 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009 rok przyjęta 
jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu). 
 
2) Wójt omówił projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli nabycia nieruchomości 
zabudowanej budynkiem czynnej ciepłowni wraz z infrastrukturą w Potęgowie. 
Poinformował, Ŝe do przygotowania projektu uchwały sprowokował go konflikt 
pomiędzy spółdzielnią mieszkaniową a ciepłownikiem.   

Projekt uchwały dotyczy wyraŜenia woli nabycia nieruchomości zabudowanej 
budynkiem czynnej kotłowni. Uchwała ta upowaŜnia Wójta do: 

1) przeprowadzenia wyceny nieruchomości, 
2) dokonania oceny stanu technicznego ciepłowni i infrastruktury wchodzącej w 

skład ciepłowni, 
3) wykonania audytu energetycznego określającego wielkość i zakres 

niezbędnych adaptacji, napraw, remontów i modernizacji umoŜliwiających 
zachowanie funkcjonalności ciepłowni, a takŜe moŜliwości i wysokości 
kosztów rozwinięcia jej działalności. 

Po uzyskaniu tych danych moŜe się okazać, Ŝe wcale nie będziemy musieli kupować 
kotłowni, bo się zdekapitalizowała lub spółdzielnie będą budowały własne kotłownie 
przy blokach. Spółdzielnie wystąpiły do gminy o wydanie warunków zabudowy. 
Jeśli natomiast okaŜe się, Ŝe właściciel będzie chciał zbyt wysoką cenę, to mamy w 
pobliŜu 2 własne działki, na których moŜemy wybudować ciepłownię na słomę. W 
przyszłości moŜemy ogrzewać szkołę, budynek Urzędu Gminy, GOPS-u, GOK-u itp.  
W stosownym czasie uzyskane informacje przedstawione zostaną Radzie, która 
zadecyduje o dalszym postępowaniu. 
R.Mikołajczyk- mamy okazję rozwiązać największy problem Potęgowa. 
Po 12 latach ziściły się moje marzenia o kotłowni na słomę dla szkoły. Z ówczesnym 
przewodniczącym Rady panem Domagałą oglądaliśmy taką kotłownię na śuławach. 
Kołowania ogrzewała 3 wsie. Od tamtego czasu zmieniły się technologie na 
nowocześniejsze. Paliwo, czyli słoma jest w odpowiedniej ilości na miejscu.  
Musimy pokazać ciepłownikowi, Ŝe bez niego teŜ sobie poradzimy. W ostateczności 
spółdzielnie wybudują piece przy blokach. 
Przewodniczący Rady- radni przedyskutowali ten problem na wspólnym posiedzeniu 
komisji. Do dyskusji zaprosiłem równieŜ przedstawicieli spółdzielni mieszkaniowych 
oraz radnego Sejmiku Wojewódzkiego i radnego Powiatu Słupskiego. 
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Radny Sejmiku p. Piotr Gontarek poinformował nas, Ŝe Agencja Nieruchomości 
Rolnych powinna współuczestniczyć finansowo w takich przedsięwzięciach. 
Jeśli przejęcie kotłowni okaŜe się ekonomicznie opłacalne, to Rada przejmie ten majątek. 
Jeśli nie, to rozwaŜymy inne moŜliwości np. wybudowanie własnej kotłowni na 
działkach gminnych przyległych do obecnej kotłowni. 
E.Wyrostkiewicz- problem polega na tym, Ŝe trzeba zaizolować odpowiednio rury 
ciepłownicze. Moim zdaniem nie trzeba przejmować kotłowni tylko ciepłociągi. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji wspólnej do projektu 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowało 14  radnych, wstrzymał się od głosu 1 radny (Wekwert). 

Uchwała Nr XXIX/207/2009 w sprawie wyraŜenia woli nabycia nieruchomości 
zabudowanej budynkiem czynnej ciepłowni wraz z infrastrukturą w Potęgowie przyjęta 
większością głosów   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 8  do protokołu). 
 
3) Wójt omówił projekt uchwały w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Malczkowo na 
lata 2009 – 2016. 

Uchwała jest niezbędnym załącznikiem do wniosku o dotację. Wczoraj odbyło się 
zebranie mieszkańców sołectwa, na którym zatwierdzono ten plan. Sam wniosek 
zostanie złoŜony do końca marca, a po jego złoŜeniu  moŜemy juŜ rozpocząć procedurę 
przetargową. 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji wspólnej do projektu 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr XXIX/208/2009 w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Malczkowo na 
lata 2009 – 2016 przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 9  do protokołu). 
 
4) Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów połoŜonych na 
wschód o miejscowości Potęgowo w gminie Potęgowo. 

Z wnioskiem o przystąpieniu do sporządzenia mpzp zgłosił się inwestor, który ma 
zamiar wybudować na tym terenie farmy wiatrowe. Inwestor pokryje w całości koszty 
związane ze sporządzeniem planu. Plan obejmie równieŜ jezioro i gminne tereny wokół 
jeziora, przeznaczone w studium pod rekreację. 

R.Mikołajczyk- im więcej wiatraków tym lepiej dla gminy. Od jednego wiatraka wpływa 
do gminy 80.000 zł podatku od nieruchomości rocznie. 
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Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji wspólnej do projektu 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr XXIX/209/2009  o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów połoŜonych na wschód o miejscowości 
Potęgowo w gminie Potęgowo     przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu). 
 
5) ref. Anetta Pirka omówiła projekt uchwały w sprawie zaniechania przejęcia od 
Powiatu Słupskiego obowiązku prowadzenia szkoły ponadgimnazjalnej. PoniewaŜ nie 
było chętnych do nauki naleŜy podjąć taką uchwałę. 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji wspólnej do projektu 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr XXIX/210/2009  w sprawie zaniechania przejęcia od Powiatu Słupskiego 
obowiązku prowadzenia szkoły ponadgimnazjalnej     przyjęta jednogłośnie   w 
głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu). 
 
6) ref. Anetta Pirka omówiła projekt uchwały uchylającej Uchwałę Nr 
XXXVII/229/2005 w sprawie wyraŜenia woli przejęcia od Powiatu Słupskiego 
obowiązku prowadzenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych. 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji wspólnej do projektu 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr XXIX/211/2009  uchylająca Uchwałę Nr XXXVII/229/2005 w sprawie 
wyraŜenia woli przejęcia od Powiatu Słupskiego obowiązku prowadzenia Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych     przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 12  do protokołu). 
 
6. Interpelacje i wnioski. 

1) G.Pokuć- 22 lutego odszedł od nas zacny człowiek pan Zenon Wichłacz - 
przewodniczący Związku Rolników Kółek i Organizacji Rolniczych w Słupsku. 
Chciałabym wraz z radnym Zabieglikiem zwolnić się z dalszej części sesji, aby móc 
zmarłego godnie odprowadzić na miejsce spoczynku w Głobinie.  

 Przewodniczący Rady- proponuję minutą ciszy uczcić pamięć zmarłego. 
Radni uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego, po czym Przewodniczący Rady ogłosił 
przerwę. 
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Po przerwie w dalszej części obrad wzięło udział 13 radnych. Nieobecni to GraŜyna 
Pokuć i Jerzy Zabnieglik. 
 

2) A.Malinowski - poszerzyć i wyremontować ulicę Wiejską w Potęgowie. 
 Wójt- rozmawiałem o tej drodze z dyrektorem ZUP. Jednak przed podjęciem decyzji 

o remoncie drogi najpierw wykonana zostanie kanalizacja. 
 
    - od 01 stycznia 2009r. na emeryturę przeszła pani doktor śuralska. 

Zgłosiła się do mnie mieszkanka Potęgowa, pacjentka doktor śuralskiej, której 
doktor Zielewski odmawia wpisania na swoją listę pacjentów. 

 Wójt- wszyscy pacjenci pani śuralskiej mają zapewnioną opiekę w Ośrodku Zdrowia 
w Stowięcinie. Kontaktowałem się kilkakrotnie z doktorem Zielewskim w tej 
sprawie. W połowie stycznia lekarz nie znał jeszcze decyzji Narodowego Funduszu 
Zdrowia w sprawie zwiększenia limitu pacjentów. Natomiast z dzisiejszej rozmowy 
wiem, Ŝe w Potęgowie nie ma problemu z przyjęciem pacjentów, poniewaŜ limit  
został zwiększony o 500 osób. W międzyczasie doktor Szymański uzyskał 
uprawnienia lekarza I kontaktu. 

 Jest jeszcze inny problem – pacjent ma prawo wyboru lekarza, ale i lekarz ma prawo 
wyboru pacjenta. JeŜeli dana osoba zachowuje się nieodpowiednio w obecności 
pacjentów, małych dzieci,  to lekarz takiej osobie odmawia.  W Potęgowie jest jedna 
taka osoba, która z tych powodów nie zostanie przyjęta. Inni pacjenci nie będą mieli 
z tym problemów. 

 Przewodniczący Rady- do mnie teŜ wpłynęło takie pismo. Po rozmowie z 
pracownikami dr Zielewskiego udzieliłem odpowiedzi, Ŝe przyjęcia będą, ale nie 
mamy wpływu na przyjęcie konkretnej osoby. 

 E.Wyrostkiewicz- taki sam problem ma pan Wiesław Nowicki w Potęgowa. 
 
3)E. Kozioł  - mieszkańcy budynku nr 21 w Grapicach zwracają się  o pomoc w 

ścięciu drzewa, które zagraŜa budynkowi mieszkalnemu. Problem jest w samym 
ścięciu drzewa, poniewaŜ konary znajdują się nieopodal linii energetycznej i 
właściciele boją się zrobić to sami. 

 
4) R.Mikołajczyk - co dalej z moim wnioskiem w sprawie ustawienia znaku „Stop” 

przy stacji CPN w Potęgowie. 
 
5) B.Chwal-  - przeprowadzić remont nawierzchni drogi Łupawa – DarŜyno. Aby 

asfalt dalej się nie podnosił trzeba wyciąć znaczną część drzew przy tej drodze. 
 
    - wyremontować drogę w Łupawie w kierunku Czarnej Dąbrówki. 
 
III. Zakończenie. 

1. Wolne wnioski i informacje. 

1) E.Wyrostkiewicz - na ulicy Szerokiej w Potęgowie potrzebny jest nowy dywanik 
asfaltowy. Kiedy budowano ul. Racławicką i Ogrodową, to na mój wniosek zakazano 
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wywozić urobek ul. Szeroką. Wówczas zapewniono mnie, Ŝe inwestor po zakończeniu 
inwestycji drogę naprawi, tylko czy naprawił? 

   - odprowadzenie wody burzowej z ul. Pocztowej i Ogrodowej koło 
posesji p. Patyk miało być wykonane w lipcu/sierpniu 2008r.  Woda odprowadzana jest 
do kanalizacji ściekowej a nie do burzowej. Deszczówka płynie do biologicznej 
oczyszczalni ścieków. Czy to nie ma wpływu na rozrzedzenie ścieków itp.? 

A wystarczyło tylko przedłuŜyć o 60 – 70 m rury do kanalizacji na ul. Ogrodowej. 

   - dawno nie byłem na sesji, więc teraz chciałbym poruszyć sprawę 
obniŜenia ceny 1q Ŝyta do podatku rolnego. Skoro obniŜono podatek, to równieŜ 
pozbawiono gminę wpływów od państwa w formie subwencji. A nie jesteśmy zbyt 
bogatą gminą. ObniŜając podatek wszystkim obniŜyliśmy go równieŜ podmiotom 
zagranicznym, które mają dotacje ze swoich państw. 

Przewodniczący Rady- z całym szacunkiem do byłego radnego, który zna się na wielu 
sprawach między innymi na budownictwie i ma na to stosowne dokumenty. Ja nie znam 
się moŜe tak dokładnie na budownictwie jak pan, ale mogę powiedzieć, Ŝe na rolnictwie 
trochę się znam, poniewaŜ zajmuję się samodzielnym prowadzeniem gospodarstwa 
rolnego ponad 30 lat. 

Podejmowanie uchwały o wyŜszej cenie Ŝyta do podatku rolnego niŜ cena podana przez 
GUS byłaby niedorzecznością. Cena ta nie odzwierciedla realnej ceny skupu Ŝyta. Rada 
podjęła słuszną decyzję o obniŜeniu podatku rolnego. Wszyscy inni podatnicy mają 
obniŜone podatki. Pan równieŜ ma obniŜony podatek od swojej nieruchomości. 

Wójt- Rada podjęła słuszną decyzję i ja ją wykonuję. Decyzja podjęta została w 
listopadzie 2008 roku i nie ma co do niej wracać. 

Jeśli chodzi o ulice w Potęgowie, to ul. Szeroka jest drogą gminną utwardzoną.  Na temat 
burzówki moŜemy dyskutować, ale Rada podjęła juŜ decyzję o remoncie ulicy 
Pocztowej, Kwiatowej, 9-go Maja, Głowackiego i Słonecznej z całą infrastrukturą 
(chodniki, kanalizacja itp.). 

E.Wyrostkiewicz- zgadzam się z tym i chciałbym się z Wójtem umówić na rozmowę. 

Wójt- bardzo proszę. 

2) A.Pianka - wyremontować drogę Grąbkowo – DarŜynko. 

3) St.Semak - droga Czerwieniec – Laska została wyremontowana, ale nie do końca. 
Pozostało do zrobienia pobocze i uprzątnięcie ściętych krzaków. 

Wójt- droga nie jest skończona i przy lepszej pogodzie prace będą kontynuowane. 

4) J.Kuklis - utwardzić ŜuŜlem lub gruzem drogę gminną od ul. Wiejskiej w kierunku 
DarŜyna. 
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  - ile Agencja Nieruchomości Rolnych dopłaca gminie na byłych 
pracowników PGR-ów? Czy były organizowane dla tych emerytów i rencistów wyjazdy 
np. do sanatorium? 

Wójt- Agencja nie przekazuje gminie pieniędzy z tego tytułu. 

5)  E.Wyrostkiewicz- komu potrzebne jest światło uliczne przez całą noc od piątku do 
niedzieli? 

Wójt- w Potęgowie jest wielu mieszkańców, którzy zwracali się do nas z prośbą o 
włączenie oświetlenia ulicznego na całą noc w dni, kiedy są dyskoteki lub zabawy. 

Z-ca Wójta- w ubiegłym roku przeszliśmy na II taryfę z oświetleniem ulicznym i 
oświetlenie nocne jest tanie. Jeśli mieszkańcy zwracają się do nas z prośbą o włączenie 
oświetlenia na całą noc, to robimy to. Zastanawiamy się nad przejściem z oświetlenia 
sterowanego ręcznie na oświetlenie zmierzchowe dobrze działające. Oświetlenie ręcznie 
sterowane jest kłopotliwe, poniewaŜ pracownik z kierowcą musi dojechać do kaŜdego 
sterownika i ręcznie go przestawić. Nie zawsze zdąŜy je dostosować do zmieniających się 
warunków. 

6) J.Siniawski - radni podjęli złą uchwałę uniemoŜliwiającą wywóz śmieci na 
wysypisko własnym transportem.  Nie wszystkim potrzebne są umowy na wywóz śmieci, 
jeśli mogą to robić sami. Wielokrotnie wnioskowałem, Ŝe mieszkańcy będą płacili za 
metry sześcienne wywoŜonych śmieci, a nie za kilogramy. Czy nie wystarczy posiadanie 
faktury na wywiezienie śmieci raz w roku. Przez Wasze decyzje mieszkańcy gminy są 
dyskryminowani. 

Komendant StraŜy Gminnej- problem śmieci „wałkowany” jest juŜ od bardzo dawna i 
czas z tym skończyć. Uchwała Rady mówi, Ŝe kaŜdy powinien mieć umowę na wywóz 
śmieci i tego będziemy przestrzegać. Na razie nie kontrolujemy, czy śmieci są wywoŜone 
czy teŜ nie. Kontrolujemy tylko posiadanie umów. Kontrole nie będą polegały na 
odwiedzaniu wszystkich mieszkańców, tylko tych, których nie ma na wykazie 
otrzymanym z ELWOZ-u i będą wystawiane mandaty. 

J.Sinawski- zgłaszałem, Ŝe pod DarŜynkiem koło oczka wodnego znajdują się pojemniki 
po środkach chemicznych. Ale pojemniki nadal tam leŜą. 

Komendant S G- czy to ja albo straŜnicy mamy sprzątać? Nie jesteśmy teŜ jasnowidzami 
i nie wiemy, kto to zrobił, jeśli nie ma wyraźnych wskazówek. 

J.Sinawski- wezwać ZUP, niech to posprząta. 

Wójt- moŜna mieć jeden kwit na wywiezienie śmieci i pokazywać go kilka lat. Dlatego 
umowy muszą być, Ŝeby był porządek. PrzecieŜ to nie my te śmieci wyrzucamy do 
rowów tylko mieszkańcy gminy. Co najmniej w 60% wiecie, kto te śmieci wyrzuca, tylko 
nie chcecie go wskazać. Wiecie teŜ dobrze, kto wyrzuca śmieci z domu do kontenerów 
na odpady segregowane. 

J.Sinawski- trzeba szukać sprawców . 
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Komendant S G- bez waszej pomocy niewiele moŜemy zdziałać. PrzecieŜ ja nie 
wymagam przedstawiania się tylko informacji kto i gdzie.  I proszę mnie nie uczyć co 
mam robić. Wielu sprawców takich czynów ujawniliśmy i ukaraliśmy mandatami. Nie 
jest przyjemnością przeglądanie dzikich wysypisk śmieci, bo po takim zabiegu trzeba 
jechać do domu umyć się i przebrać, bo się po prosu śmierdzi. A wójt za dodatkowe 
pranie odzieŜy nie płaci. 

Przewodniczący Rady- ktoś, kto wyrzuca śmieci w niedozwolonym miejscu nie przykleja 
swojej etykietki do worków. Jeśli chodzi o  rolników to wielu z nich ma swoje kontenery 
i moŜe odwozić śmieci na wysypisko. 

Z.Szewczyk- osobiście byłem na wysypisku i dowiadywałem się o sposób zawierania 
umów i ich realizację. Nie ma takiej opcji, Ŝe zawrze się umowę i samemu będzie się 
przywoziło śmieci. Cena zaleŜy od tego, czy mamy własny kontener czy dzierŜawiony i 
jak często chcemy odstawiać śmieci – raz w miesiącu czy raz na dwa miesiące. Śmieci z 
pojemników dzierŜawionych są o 2 zł droŜsze. 

W perspektywie będzie moŜna pobierać z ELWOZ-u torby na odpady segregowane i 
odbiór tych śmieci będzie za darmo. 

Dyr. GOK- chciałabym zabrać głos jako mieszkanka gminy. Od wielu lat płacę za 
wywóz śmieci i nie Ŝyczę sobie, abym miała płacić za dzikie wysypiska. Trzeba szukać, 
egzekwować i karać dotkliwie sprawców tych wykroczeń. Kwota 20 zł za pojemnik 
śmieci raz w miesiącu nie jest kwota wygórowaną. Nie przesadzajmy z tym. 

Przy okazji zapraszam radnych i sołtysów na spotkanie z okazji Dnia Kobiet, które 
odbędzie się w remizie OSP w Łupawie w piątek 6 marca. 

2. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 12.15 Przewodniczący Rady Gminy 
Potęgowo dokonał zamknięcia obrad XXIX sesji V kadencji Rady Gminy Potęgowo. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.                                                                       
Protokołowała: A.Domagała 

 

 

 


